
چالش هاي پرسپوليس براي نيمه نهايي ليگ قهرمانان
از ميزباني تا اردوي تيم ملي

عربستاني بودن حريف پرسپوليس در نيمه نهايي ليگ قهرمانان بار 
ديگر چالش ميزباني را مطرح مي كند. مسئله اي كه نام دبي را بر سر 
زبان ها انداخته است. آنهم با وجود مخالفت هاي اماراتي ها كه پشت 

سرعربستان گام برمي دارد!
صعود پرسپوليس به نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا افتخار بزرگي بود كه 
برانكو به نام خود زد. پرسپوليس در نيمه نهايي ليگ قهرمانان هم نمي تواند 
ميزباني در خانه و بازي در آزادي را تجربه كند. چراكه حريف سرخپوشان در 
اين مرحله نيز يكي ديگر از نماينده هاي عربستان است و همين كافي است تا 

پرسپوليس بار ديگر به دنبال زميني براي ميزباني از سعودي ها باشد. 
  داستان تكرار ميزباني 

پرسپوليس كه پيشتر در مسقط و عمان از حريفان عربستاني خود پذيرايي 
كرده بود، اين بار اما به فكر برگزاري ديدار خانگي خود برابر الهلال، در دبي 
افتاده است. اين فكر از آن جا در ذهن اين تيم جرقه زد كه در بازي برگشت 
الاهلي –پرسپوليس كه در امارات برگزار ش��د، ايراني هاي زيادي براي 
حمايت از پرسپوليس خود را به ورزشگاه رسانده بودند و همين مسئله 
سرخپوشان را بر آن داشته تا براي حمايت دوباره ايراني هاي امارات، دبي 
را براي ميزباني از الهلال برگزينند و پندار خمارلو، روابط عمومي باشگاه 
پرسپوليس نيز اين مسئله را تأييد مي كند: » براي بازي رفت الاهلي هم قبل 
از مسقط، قصد انتخاب دبي را براي ميزباني داشتيم؛ چراكه هم ايراني هاي 
زيادي در دبي هس��تند كه تعداد پروازهاي ايران به ام��ارات و امارات به 
سايركشورها، شرايط را براي حضور هواداران ما آسانتر مي كرد، اما همانطور 
كه در مورد تيم ملي هم شاهد بوديم چنين امكاني فراهم نشد. با اين وجود 
اما به دليل آنكه قبل از هرچيز به موافقت كنفدراسيون نياز داريم، نامه اي به 
مالزي ارسال و موضوع را به شكل رسمي مطرح كرديم و اميدواريم با فراهم 
شدن شرايط بازي در دبي اندكي از حق تضييع شده پرسپوليس و هواداران 
جبران شود. « اما واقعيت آن است كه موافقت كنفدراسيون فوتبال آسيا به 
تنهايي كافي نيست و پرسپوليس براي انجام بازي در دبي با موانع زيادي 
رو به رو است كه مهم ترين آن به تغيير سياست هاي دولت مركزي امارات 
است. در واقع اماراتي ها اولين كشوري بودند كه به پشتيباني از عربستان، 
با ناامن خواند كشور عزيزمان قصد گرفتن ميزباني از نماينده هاي ايران را 
داشتند و اگر چه در اين امر ناكام ماندند، اما طي چند سال اخير، بارها مانع 

برگزاري بازي هاي ايران از باشگاهي گرفته تا ملي در اين كشور شده اند. 
  تداخل پرسپوليس- تيم ملي

ميزباني اما تنها مشكل پرسپوليس براي ديدار نيمه نهايي ليگ قهرمانان 
آسيا نيست. پرس��پوليس در آخرين اردوي تيم ملي عليرضا بيرانوند، 
سيدجلال حسيني، محمد انصاري، وحيد اميري و مهدي طارمي را در 
ليست كرش داشت، همين تعداد بالاي ملي پوشان پرسپوليس مي تواند 
يكي از دردسرهاي سرخپوش��ان براي نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا 
باشد. هر چند كه صحبت هاي برانكو نشان از كوتاه آمدن او دارد: »دلم 
نمي خواهد اردوي تيم ملي را برهم بزنم تا فردا متهم نشوم كه من مقصر 
هستم، چرا تيم ملي آماده نش��د. بزرگترين افتخارم اين است كه روي 
نيمكت تيم ملي ايران بودم و اگر سرمربي تيم ملي بازيكنانم را دعوت 
كند آنها به اردوي تي��م ملي خواهند رفت. « اما واقعيت اين اس��ت كه 
بازي هاي پرسپوليس با اردوي تيم ملي تداخل دارد و نه كرش مي تواند 
از خير ش��اگردانش در اين مدت بگذرد و نه پرسپوليس مي تواند بدون 
ملي پوشان خود آماده مصاف با الهلال عربستان شود. مگر آنكه دو مربي، 

به توافقاتي منطقي برسند كه نه سيخ بسوزد و نه كباب. 
نخستين ديدار سرخپوشان در نيمه نهايي ليگ قهرمانان چهارم مهر برگزار 
مي شود. همزمان با هفته هشتم رقابت هاي ليگ و بعد از آن،  ليگ به دليل 
برپايي اردوي تيم ملي در روسيه تعطيل مي شود. اردويي براي برگزاري 
ديدار دوستانه برابر توگو و روسيه و بعد از آن كرش شاگردانش را تحويل  دو 
تيم هاي باشگاهي خود مي دهد، براي ادامه رقابت هاي ليگ كه 20مهر 
از سرگرفته مي ش��ود. يعني پنج روز قبل از برگزاري ديدار برگشت ليگ 
قهرمانان آسيا بين پرسپوليس و الهلال عربستان و اين تداخل مي تواند كار 
را براي برانكو و كرش سخت كند. از يك سو تيم ملي در فيفا دي به ميدان 
مي رود و كاري از دست كرش ساخته نيست و از سوي ديگر برانكو نيز براي 
آماده سازي تيمش براي بازي حساس با الهلال، نيازمند ملي پوشان خود 
است. مسئله اي كه بايد ديد آيا بار ديگر به درگير شدن اين دو مربي ختم 
مي شود يا همانطور كه برانكو گفته، با حضور ملي پوشان پرسپوليس در 
اردوي روسيه بي سرو صدا ختم مي شود. شايد هم البته كرش از دعوت 
پرسپوليسي ها در اين اردو صرف نظر كند؛ چراكه او هم حالا خوب مي داند 

پرسپوليس- الهلال يك پروژه و بازي ملي است.

مسي– رونالدو؛ رقابت ابدي
كريستيانو رونالدو و ليونل مسي، دو بازيكني كه هرگز رقابتشان با يكديگر 
تمام نمي شود و مدام همديگر را به سوي پيشرفت و رسيدن به سطح بالاتر 
ترقيب مي كنند، درخشش هر دو در شروع رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا 
به اين معناست كه اين دو فاصله خيلي زيادي با فوتباليست هاي ديگر دارند. 
مسي البته يك گل بحث برانگيز مقابل يوونتوس مي زند و رونالدو هم پاسخ 
آن را با دو گل در سانتياگو برنابئو مي دهد. جدا از اينكه مسي از رونالدو بهتر 
است يا برعكس، هر دو در زمين عملكردهايي ويژه دارند و آمار و ارقامي 
ايجاد مي كنند كه نشانگر كيفيت بالاي بازي  آنهاست. رونالدو 107 گل 
در ليگ قهرمانان زده و مس��ي در اين رقابت ها 96 بار دروازه حريفان را 
باز كرده اس��ت. بعد از رقابت هاي مرحله اول گروهي فصل جاري ليگ 
قهرمانان رونالدو 141 بازي انجام داده و اين آمار يعني هر 114 دقيقه يك 
گل زده است. آمار مسي هم خيلي بدتر از رونالدو نيست، تعداد بازي هايش 
كمتر و ميانگين گل زده در هر بازي اش بيشتر است. او به طور ميانگين در 
هر 100 دقيقه يك گل زد و اين يعني كه آنها نه تنها براي بهترين گلزن 
تاريخ ليگ قهرمانان ش��دن رقابت مي كنند، بلكه مدام در حال رسيدن 
به ركوردهاي جديد نيز هستند. براي مثال اين دو بازيكن، بيشتر از هر 
بازيكن ديگري در تاريخ ليگ قهرمانان در يك بازي دو گل زده اند كه سهم 
مسي، 30 بار و رونالدو 27 مرتبه است. در لاليگا اما شرايط اين دو شباهت 
بيشتري دارد. مس��ي 385 بازي انجام داده و 354 گل زده كه ميانگين 
آن  هر 87 دقيقه يك گل مي شود. رونالدو اما 285 گل در 265 بازي زده 
است كه  هر 80 دقيقه يك گل مي شود. در زمينه پاس گل اما هيچ كس به 
آمار ستاره شماره 10 بارسا نزديك هم نيست. او تا اينجاي كار 160 پاس 
گل داده، ولي س��هم رونالدو در پاس گل ها عدد 90 است. در بازي هاي 
ملي هم رونالدو 145 بازي انجام داده و 78 گل زده، در حالي كه س��تاره 
آرژانتيني 118 بازي انجام داده و 58 گل زده است. همچنين اين احساس 
وجود دارد كه وقتي اين دو براي تيم هاي باشگاهي شان بازي نمي كنند، 
قدرت تيم هايشان مانند بازي هايي كه آنها را دارند، نيست. طبق آمار رئال 
زمان هايي كه رونالدو را ندارد نتايج بدتري مي گيرد و اين موضوع درباره 

ستاره آرژانتيني بارسلونا هم صدق مي كند.

كلاس درس كاراته احمدي براي فرانسوي ها
ورزش ايران در رشته هاي رزمي حرف هاي 
زيادي براي گفت��ن دارد. تكواندو، كاراته و 
حتي جودو، اين به تجربه ثابت شده كه اگر 
حاشيه ها، بي برنامگي ها و خودخواهي ها 
اجازه ده��د، رزمي كاران اي��ران مي توانند 
سرآمد دنيا باش��ند. كاراته ايران اين روزها 
خودش را آماده حضور در المپيك 2020 مي كند، المپيكي كه خيلي 
زود از راه مي رسد و بقيه كشورها اين را خوب مي دانند، به عنوان مثال 
فرانسوي ها كه براي رسيدن به بالاترين ميزان آمادگي و درك كاراته 
متوسل به سعيد احمدي، ملي پوش كش��ورمان شده اند. احمدي با 
دعوت فودن، قهرمان س��ابق كاراته فرانس��ه به اين كشور رفت تا در 
سمينار فني اين كشور تجربياتش را در اختيار فرانسوي ها قرار دهد. چه 
خوب است كه خودمان هم از داشته هايمان بهترين استفاده را ببريم.

تيم مل�ي واليبال 
سعيد احمديان

   واليبال
كش�ورمان پس از 
دو پيروزي بزرگ 
مقابل امريكا و ايتاليا، ديروز در سومين مسابقه 
در جام قهرمانان قاره ها ب�ه مصاف تيم برزيل 
قهرمان المپيك رفت و در سه ست متوالي مقابل 
حريف قدرتمندش شكست خورد تا سه گانه 
شگفتي واليبال ايران در اين جام تكميل نشود. 
جام قهرمانان قاره ها پس از يك روز اس��تراحت 
ش��ش تيم برتر دنيا، از ديروز از س��ر گرفته شد، 
رقابت هايي كه ش��اگردان كولاكووي��چ تا امروز 
شگفتي ساز آن بوده اند و توانسته اند با نمايش هاي 
درخش��ان، دوباره واليبال را به روزهاي خوبش 
برگردانند. كولاكوويچ پس از دو پيروزي مقابل 
ايتاليا نايب قهرمان المپيك و امريكا تيم س��وم 
المپيك ريو، شاگردانش را در روز سوم برگزاري 
جام قهرمانان قاره ها به مص��اف برزيل، قهرمان 
المپيك فرستاد. برزيل در حالي مقابل ايران قرار 
گرفت كه يك برد مقابل فرانس��ه و يك شكست 

مقابل ايتاليا كسب كرده بود. در بازي ديروز انگار 
روز واليباليست هاي كشورمان نبود و بر خلاف 
دو بازي گذش��ته آنه��ا نمايش ضعيف��ي مقابل 
پرافتخارترين تيم جام قهرمانان قاره ها داشتند 
و در سه س��ت متوالي و با امتيازه��اي 25بر22، 
25 بر 19 و 25 بر 15 مغلوب برزيل شدند. در ديگر 
بازي هاي ديروز هم امريكا سه بر صفر فرانسه را 
شكس��ت داد و ايتاليا هم مقابل ژاپن ميزبان به 

برتري رسيد. 
  برزيل برتر در دفاع و اسپك

آناليز بازي ايران و برزيل نشان مي دهد ملي پوشان 
واليبال كشورمان در مسابقه با قهرمان المپيك در 
زمينه سرويس، دريافت و پاس آمار بهتري نسبت 
به حريف ثبت كرد، اما در اسپك، دفاع روي تور 
و توپ گيري ضعيف تر از حريف بود. زردپوشان 
برزيل در مس��ابقه با ايران 44 پوئن از اس��پك، 
11پوئن از دفاع، سه پوئن از سرويس و 17 پوئن 
از اشتباهات بازيكنان ايران به دست آوردند. در 
مقابل تيم ايران 27 پوئن از اسپك، چهار پوئن از 

دفاع، پنج پوئن از سرويس و 20 پوئن از اشتباهات 
بازيكنان برزيل به دست آوردند. اين داده آماري 
برتري اسپك و دفاع برزيل را نشان مي دهد و در 
مقابل ايران در س��رويس عملكرد بهتري داشته 
است. همچنين اشتباهات بازيكنان برزيل نسبت 

به ايران بيشتر بوده است. 
  كولاكوويچ: بي انرژي بوديم

كولاكوويچ معتقد است كه دو بازي مقابل ايتاليا 
و امريكا، انرژي زيادي را از شاگردانش گرفته بود 
تا شاگردانش، مقابل برزيل بي انرژي ظاهر شوند: 
» فكر مي كنم بازيكنان ايران در بازي و در اواسط 
ست هاي دوم و سوم انرژي كم آوردند، برزيل در 
دفاع عالي ظاهر شد و به خوبي از فرصت هايي كه 
ايران در توپ هاي با ارتفاع بالا براي اين تيم ايجاد 
مي كرد، استفاده برد. به هر حال انرژي لازم براي 
برد در اين بازي را نداشتيم. شايد خيلي انرژي در 
دو بازي اولمون از دست داديم و برزيلي ها هم به 
خوبي و با توانايي هاي بي نظيرشان، ايران را تحت 

فشار قرار دادند.«

در طرف مقابل س��رمربي تيم ملي واليبال برزيل 
از ش��اگردانش به خاطر مهار حم��لات ايران كه 
وي به حملات موش��كي تعبير كرد، تشكر كرد: 
» قبل از بازي كمي شك داشتم كه بتوانيم ايران 
را ببريم، چون ايران تيم پرقدرتي اس��ت، دو بازي 
گذشته امان حريف هايش را بريد. سيستم دفاعي 
ايران خيلي خوب است. تيم ايران يكي از بهترين 
پاس��ورهاي دنيا را در اختيار دارد. مي دانستم كه 
نمي توانيم در مقابل حملات ايران، تمام قد بايستيم 

و از طرفي بايد مراقب ضد حملات آنان نيز باشيم.
عملكرد شاگردانم در سرويس و دفاع خوب بود 
و به همين دليل موفق به مهار حملات موشكي 

ايران شديم.«
  معروف: روز ايران نبود

كاپيتان تيم ملي واليبال كشورمان هم گفت كه 
مقابل برزيل، روز ايران نبود. سعيد معروف پس 
از پايان بازي گفت: »روز روز ما نبود. ما دريافت ها 
آنقدر خوب نبوديم كه برزي��ل را ببريم. آنها هم 
تيم قدرتمندي هستند. كنترل بازي را در دست 
داشتند و ما را بردند. بايد اين شكست را فراموش 
كنيم و فقط به فكر بازي فردا با ژاپن باشيم. « برنو 
رزنده، كاپيتان برزيل اما بازي با ايران را بهترين 
روز طلايي پوشان دانست: » بازي امروز بهترين 
بازي برزيل در اين تورنمن��ت بود. بازي با ايتاليا 
ما را دلس��رد كرده بود، اما با پيروزي برابر ايران 

روحيه تيم برگشت.«
  بازي با ژاپن و نزديكي به سكوي جهاني

در ادامه رقابت هاي جام قهرمانان قاره ها، امروز 
در روز چهارم، تيم كشورمان از ساعت 14:45 به 
مصاف تيم ژاپن مي رود. بر خلاف سه بازي گذشته 
به نظر مي رسد واليباليست هاي ايران كار آساني 
مقابل ژاپن ميزبان خواهند داشت. ژاپني ها كه با 
توجه به ميزباني، سهميه شركت در اين رقابت ها 
را گرفته اند در سه بازي گذشته شان سه شكست 
داش��ته اند و به گفته سرمربي ش��ان براي درس 
آموختن از پنج تيم برتر دنيا حضور پيدا گرفته اند. 
مهدي مرندي، ليبروي تيم ملي واليبال از اهميت 
بازي با ژاپن گفته اس��ت: » در دو، سه سال اخير 
همواره در هر ميداني با تي��م اصلي مان ژاپن را 
برديم، امي��دوارم از نظر بدني و روحي ش��رايط 
خوبي داشتيم و بتوانيم باز هم برنده شويم. اگر 
ژاپن را شكست دهيم در ديدار با فرانسه هم ديگر 
مشكلي نخواهيم داشت و حتي در صورت باخت 

برابر فرانسه مي توانيم مدال بگيريم.«

اخلاق زير سايه قهرماني فراموش نشود
ورزش عاملي براي پيشگيري از آسيب هاي اجتماعي محسوب مي شود و 
به همين خاطر است كه حضور جوانان در اين عرصه آنها را از بسياري از 
معضلات اجتماعي دور مي كند. البته اين ايده در صورتي به نتيجه مي رسد 
كه خود ورزش به عاملي براي ترويج بي اخلاقي ها تبديل نشود. حوادثي كه 
در رقابت هاي قهرماني هندبال جوانان رخ داد زنگ خطر جدي بود كه از 
مدت ها قبل به صدا درآمده، اما گويا به گوش آنها كه مسئول رسيدگي به 

اين مسئله هستند، نرسيده است. 
ثمره توجه بيش از حد به ورزش قهرماني و نتيجه گرا بودن را در رقابت هاي 
هندبال كشور مي توان مشاهده كرد؛ ديدار دو تيم جوانان و ناكامي يكي 
از دو تيم در رسيدن به فينال زمينه ساز علني شدن حقايق تلخي شد كه 
بسياري آن را تكذيب مي كنند. هندباليست هاي جوان تيم سپاهان بعد 
از باخت به جان صندلي هاي كنار زمين افتادند، جاروجنجالي اساسي به 
راه انداختند و اگر مأموران در سالن نبودند، شايد حوادث تلخ تري نيز رخ 
مي داد. در نگاه اول ش��ايد رقابت هاي هندبال قهرماني جوانان كشور به 
نظر كم اهميت باشند و نتيجه به دس��ت آمده تأثيري در نتايج تيم هاي 
ملي نداشته باشد، اما كافي اس��ت با نگاهي ريزبينانه به موضوع بنگريم 
تا تأثيرات مستقيم و غيرمستقيم چنين اتفاقاتي را در كل ورزش كشور 
مشاهده كنيد. متأسفانه اين نخستين بار نيست كه بازي هاي تيم هاي 
پايه اينگونه به حاشيه كشيده مي شود؛ يك ماه پيش بود كه در رقابت هاي 
بسكتبال دانش آموزي بازيكنان يكي از تيم ها پس از درگيري شديد بيني 
ناظر مسابقات را شكستند! شايد اگر بعد از اين اتفاق غيرورزشي مقامات 
مسئول تيم حاشيه ساز و فدراسيون واكنشي بسيار جدي و عبرت آموز 
به حاشيه سازان نشان داده بودند، امروز مجبور نبوديم در مورد درگيري 
بازيكنان در رشته اي ديگر صحبت كنيم. هندباليست هاي جواني كه تاب 
شكست را نداشتند عضو باشگاه فرهنگي ورزشي سپاهان هستند، باشگاهي 
كه سابقه طولاني در ورزش حرفه اي و قهرماني دارد و در رشته هاي مختلف 
فعاليت مي كند. موضوع مهمي كه بايد به شكلي اساسي مورد بررسي قرار 
بگيرد اين است كه باشگاه هاي بزرگ ورزش كشور در مسئله اخلاق مداري 
و ترويج روحيه و منش پهلواني چه قدم هايي را برداشته اند. آيا اينكه صرفاً 
قبل از نام يك باشگاه از پيشوند فرهنگي – ورزشي استفاده شود، خلأهاي 
زياد موجود برطرف مي شود؟ حواشي اخير باز هم ثابت كرد كه مزين كردن 
تابلوهاي باشگاه ها به نام فرهنگي  كاري از پيش نبرده و در صورتي  كه به 
همين شكل به رفتارهاي حاشيه اي ورزش بي توجهي شود، بايد منتظر 
حوادثي به مراتب بدتر هم بود. در ورزش ايران موفقيت در عرصه قهرماني 
و ليگ هاي برتر به قدري اهميت دارد كه مديران و مربيان تمام هم و غم 
خود را معطوف موفقيت در اين بخش مي كنند تا خداي نكرده جايگاه شان 
به خطر نيفتد. به همين خاطر تيم هاي رده هاي سني با كمترين امكانات و 
البته توجهات مواجه اند. در حالي كه هميشه گفته ايم و باز هم تأكيد داريم 
كه توجه به تيم هاي پايه به اندازه تيم هاي ملي مهم است، چراكه از همين 
تيم هاست كه ملي پوشان آينده پرورش مي يابند. منتها اينكه آينده سازان 
ايران را به حال خود رها نكنيم و آنها را از همه نظر براي رسيدن به فردايي 
روشن آماده سازيم از همه چيز مهم تر است. آموزش نكات اخلاقي، رعايت 
اصول حرفه اي و توجه به منش پهلواني به ورزشكاران تيم هاي پايه راحت تر 
و البته ثمربخش تر است. از همين رو كارشناسان و فعالان ورزش تأكيد 
زيادي بر آموزه هاي اخلاقي به آينده هاي ورزش كشور دارند. ولي تا به امروز 
بها دادن به مقوله اخلاق در ورزش تنها به دادن شعارهاي زيبا و فريبنده 
ختم شده است؛ نه تيم ها و باشگاه ها قدمي جدي در اين باره برمي دارند و نه 
مسئولان بلندپايه ورزش آن ها را ملزم به ترويج اخلاق مي كنند. در چنين 
اوضاعي نمي توان از فدراسيون هندبالي كه معلوم نيست رئيسش استعفا 
داده يا نه انتظار زيادي داشت. باز هم تأكيد مي كنيم كه برخورد قاطع با 
جنجال سازان مي تواند درس عبرت خوبي براي جوانان و نوجواناني باشد 
كه رؤياي ستاره شدن در ورزش را در سر مي پرورانند. در بحث مديريتي نيز 
وزارت ورزش و فدراسيون هاي ورزشي تا قبل از اينكه كار از كار بگذرد بايد 
يك بار براي هميشه تكليف خود را با بي اخلاقي هاي ورزشي روشن سازند 

و در جهت مرتفع كردن اين چالش مهم حركت كنند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

به ركورد جهان حمله مي كنم
رقابت هاي داخل سالن آسيا فرصت خوبي 
براي قهرمانان و مدال آوران رش��ته هاي 
ورزشي ايران است تا باز هم شايستگي هاي 
خ��ود را نمايش دهند. س��هراب مرادي، 
قهرمان وزنه برداري المپيك ايران يكي از 
اين چهره هاست. مرادي كه پس از سپري 
كردن دوران سخت و پرحاشيه بعد از المپيك حالا با آرامش بيشتري 
تمرين مي كن��د، در اين خصوص مي گوي��د: »من تلاش مي كنم 
بهترين نتيجه را بگيرم و اميدوارم هرچه خير است پيش بيايد اگر از 
لحاظ بدني و فكري آماده باشم، حتماً به ركورد جهان حمله مي كنم. 
روزهاي خوبي را پشت سر گذاشته ايم و اردوهاي خوبي را داشته ايم، 
ركوردهايم هم خوب بوده است، اما خستگي و بي خوابي هم وجود 

دارد با اين حال تمام تلاشم را خواهم كرد كه نتيجه خوبي بگيرم.«

مي خواهم تخريب گر باشم
رقابت هاي مرحله گروهي لي��گ اروپا با 
گلزني ملي پوش جديد ايران آغاز ش��د. 
س��امان قدوس، ملي پوش كشورمان در 
جريان بازي تيمش مقابل زورياي اوكراين 
كه به برتري 2 بر صفر اشترس��وند سوئد 
انجاميد، گل دوم تيمش را به ثمر رساند. 
قدوس بع��د از گلزني در ليگ اروپ��ا گفت: »امي��دوارم همچنان 
تخريب گر باشم. ليگ اروپا ميزان س��نج خوبي براي بازيكن است. 
مي توانيد خودتان را در معرض نمايش بگذاريد و حفظ كنيد، فكر 
مي كنم آماده هس��تم و نمي خواهم فرصت بازي در ليگ اروپا را از 
دست بدهم. اين اتفاق فوق العاده اي است. بسياري از بازيكنان بزرگ 
و خوب باشگاه فرصت حضور در ليگ اروپا را از دست دادند و حالا اين 

فرصت در اختيار ما قرار گرفته كه بايد از آن استفاده كنيم.«

دنيا حيدري

قدمان مقابل برزيل كوتاه بود! 
سه گانه شگفتي در جام قهرمانان قاره ها با شكست مقابل قهرمان المپيك ناتمام ماند

شيوا نوروزي

هندبال به صرف دعوا و كتك كاري!
پذيرفتن شكست و تحمل باخت آن هم از حريفي كه انتظارش را نداري 
واقعاً سخت است. اين واقعيتي است كه در ورزش ايران هم بعضاً شاهد آن 
بوده ايم. جديدترين موردي كه مي توان به آن اشاره كرد، اتفاقي است كه 
در نيمه نهايي مسابقات قهرماني هندبال جوانان كشور رخ داد. تيم هندبال 
جوانان سپاهان در ديداري خارج از خانه به مصاف تيمي از قائن مي رود و در 
نهايت نيز از صعود به فينال رقابت ها باز مي ماند. برخلاف آنچه انتظار مي رفت 
پايان بازي تازه شروع حاشيه ها بود؛ بنا به دلايل نامعلوم سپاهاني ها ناراحتي 
خود را روي صندلي هاي كنار زمين خالي كردند و به سمت داور يورش بردند، 

برخورد قاطع با حاشيه سازان كمترين انتظار از فدراسيون هندبال است.

شب دوم، هفته اول ليگ قهرمانان اروپا

رونالدو از مسي عقب نماند
پاريس و لس آنجلس ميزبان المپيك 2024 و 2028

خوشحالي بي حد و حصر توماس باخ!
هفته اول رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا چهارش��نبه شب گذش��ته با برگزاري ديدارهاي چهار گروه 
باقيمانده انجام شد كه در مهم ترين ديدار تاتنهام موفق شد دورتموند را شكست دهد، اما شب دوم اين 
هفته يك فوق ستاره داشت »كريستيانو رونالدو«. در گروه هشتم اين رقابت ها رئال مادريد مهمان آپوئل 
نيكوزياي قبرس بود، هرچند كه شاگردان زيدان كار سختي مقابل اين تيم نداشتند، ولي رونالدو ستاره 
پرتغالي رئال بعد از چند هفته محروميت وقتي ديد رقيبش در بارس��ا چگونه مقابل يوونتوس و بوفون 
درخشيد آن وقت به قبرسي ها رحم نكرد و در دقايق 12 و 50 براي تيمش گلزني كرد تا با گل 
دقيقه 61 راموس اين رئال باشد كه با نتيجه 3 بر صفر پيروز اين ديدار لقب بگيرد. اما 
در ديگر ديدار گروه مرگ تاتنهام 3 بر يك مهمان آلماني خود دورتموند را از ويمبلي 
راهي كشورش كرد تا پيروز بازي بزرگ اين شب باشد. پيتر بس، سرمربي دورتموند 
پس از شكست مقابل تاتنهام گفت: »تصميمات اشتباه داور شرايط را براي ما دشوار 
كرد. عملكرد ما براي يك بازي خارج از خانه در ليگ قهرمانان اروپا مناسب بود.« در 
گروه پنجم، جدال تماشايي ليورپول و سويا برنده اي نداشت و دو تيم در آنفيلد امتيازها 
را تقسيم كردند. يورگن كلوپ، سرمربي ليورپول بعد از اينكه دو امتياز مهم مقابل 
سويا از دست داد، گفت: »از نتيجه خوشحال نيستم، اما ما خوب بازي 
كرديم و بدشانس بوديم، بهتر است نيمه پر ليوان را ببينيم.« در ديگر 
ديدارهاي اين گروه هم دو تيم ماريبور و اسپارتاپراگ به تساوي 
يك- يك رسيدند. در گروه ششم، گوارديولا و منچسترسيتي در 
ادامه پيروزي هاي پرگل خ��ود در رقابت هاي ليگ برتر جزيره 
اين بار در خانه فاينورد با چهار گل به پيروزي دست يافتند تا 
گوارديولا يكي از خوشحال  ترين مربيان روي زمين باشد. پپ 
بعد از اين پيروزي پرگل گفت: »اين پيروزي مهم بود،  البته 
هنوز هيچ چيزي به دست نيامده، ولي اگر هميشه به همين 
اندازه تهاجمي ظاهر شويم مي توانيم در بازي هاي خارج 
از خانه و داخل خانه به برتري هاي بزرگي دس��ت پيدا 
كنيم.« شاختار دونسك اوكراين هم در ديگر بازي گروه 
2 بر يك ناپولي ايتاليا را از پيش رو برداش��ت. در گروه 
هفتم بشيكتاش تركيه كار خود را قدرتمندانه آغاز 
كرد و 3 بر يك در زمين پورتوي پرتغال به پيروزي 
دست يافت، لاپيزيك و موناكو هم ديگر ديدار اين 
گروه را برگزار كردند كه تلاش دو تيم به تس��اوي 

يك – يك انجاميد.

انتخاب ميزبانان دو المپيك سال هاي 2024 و 2028 براي كميته بين المللي المپيك اصلًا سخت نبود. 
از مدت ها پيش پاريس و لس آنجلس تنها كانديداهاي برگزاري اين دو المپيك بودند و ش��هري ديگر پا 
پيش نگذاشت تا IOC فقط بين اين دو كشور بر سر برگزاري سال المپيك قرعه كشي كند. چهارشنبه 
شب جلسه رسمي كميته بين المللي المپيك برگزار و مقرر شد تا پاريس المپيك 2024 را ميزباني كند 
و لس آنجلس هم ميزبان المپيك 2028 باشد. پاريس در حالي ميزبان شد كه آخرين بار 100 سال پيش 
يعني 1924 ميزبان المپيك بود، اما داستان لس آنجلس متفاوت است. اين شهر پيش از اين دو بار ديگر 
در سال هاي 1932 و 1984 ميزبان المپيك بوده و طبيعي است كه تجربه برگزاري بزرگ ترين آوردگاه 
جهان را بسيار بيشتر از پاريس داشته باشد. البته نبايد فراموش كرد كه فرانسوي ها پيش از اين نيز خواهان 

برابر لندن ميزباني المپيك بودند. به عنوان مثال آنها  تلاش زيادي براي ميزباني المپيك 2012 كردند، اما در 
شكست خوردند و حالا بعد از پنج سال موفق به كسب ميزباني شدند كه البته هفت 

سال ديگر بايد منتظر تعبير رؤياهايشان باشند. توماس باخ، رئيس كميته بين المللي 
المپيك در خصوص اعطاي ميزباني بازي هاي المپيك به اين دو شهر گفت: »اعطاي 
دو ميزباني تاريخي در واقع بردي سه سر براي شهرهاي پاريس و لس آنجلس و البته 

كميته بين المللي المپيك است. سخت است كه بشود چيزي بهتر از اين تصور كرد.« 
وي ادامه داد: »اطمينان از ثبات بازي هاي المپيك براي ورزشكاران جهان 

آن هم براي 11 سال ديگر فوق العاده است. پاريس و لس آنجلس دو شهر 
فوق العاده از دو كش��ور بزرگ هستند كه تاريخچه فوق العاده اي هم در 
المپيك دارند.« رئيس كميته بين المللي المپيك در پايان حرف هايش 
در حالي كه به شدت از انتخاب اين دو شهر خوشحال بود، گفت: »هر 

دو شهر پاريس و لس آنجلس نسبت به ميزباني بازي هاي المپيك 
مش��تاق بوده و در حال ترويج روحيه المپيكي در بهترين شكل 
ممكن هستند.« البته جداي از ويژگي ها و توانمندي هاي دو شهر 
پاريس و لس آنجلس در برپايي رقابت هاي ورزشي به خصوص 
المپيك بايد اذعان داشت كه خوشحالي فوق العاده توماس 
باخ، رئيس آلماني IOC كمي بيش از حد و دور از شأن رئيس 
كميته بين المللي المپيك اس��ت، چراكه انتخاب ديگري 
وجود نداشت، البته بايد توجه داشت كه هميشه در پس اين 
خوشحالي ها و گذر چند سال پس از ميزباني يك شهر تشت 
رسوايي به پايين مي افتد و پرده از لابي هاي مالي برداشته 

مي شود، درست مانند آنچه امروز براي ريو اتفاق افتاده است. 
پس زياد هم نبايد به خنده هاي امروز توماس باخ توجه كرد.

فريدون حسن
   خبر

كرانچار در يك قدمي اخراج از سپاهان
هفته ششم ليگ برتر فوتبال با پيروزي     ليگ يك
سپيدرود، تساوي نااميد كننده نفت و 

شكست دوباره سپاهان آغاز شد. 
حساس ترين ديدار پنج شنبه را فولاد و سپاهان برگزار كردند، ديداري كه به 
ميزباني تيم خوزستاني برگزار شد و فولاد با دو گل به برتري رسيد. شاگردان 
پورموسوي درحالي در جدول صعود كردند كه بحران در تيم كرانچار پس 
از اين شكست شديدتر از گذشته شد. عملكرد ضعيف زردپوشان انتقادهاي 
زيادي را به همراه داشته تا جايي كه بعيد نيست سرمربي كروات با حكم 
اخراجش نيز مواجه شود. زلاتكو كرانچار با ناعادلانه خواندن نتيجه بر برطرف 
كردن نقاط ضعف سپاهان تأكيد كرد: »طبيعتاً پس از باخت حرف زيادي 
باقي نمي ماند؛ گل دومي كه دريافت كرديم روي اشتباه دروازه بان ما و يك 
حركت بچگانه بود. بايد اين باخت را فراموش كنيم و نمي توانيم از اين نتيجه 
راضي باش��يم؛ از همين حالا بايد به فكر مسابقه بعدي مقابل پرسپوليس 
باشيم تا موفق شويم. از عملكرد بازيكنانم رضايت دارم، ولي موقعيت هايي 
داشتيم كه تبديل به گل نكرديم؛ اگر گل اول فولاد به تيرك برخورد مي كرد 
يا دروازه بان ما مي گرفت روند بازي متفاوت مي شد، ولي فوتبال است و نتيجه 
آن مشخص نيست. موقعيت هاي زيادي داشتيم كه تبديل به گل نكرديم 
ولي س��عي خواهيم كرد نقاط ضعف را در زمان حملات رفع كنيم. «  نفت 
طلاييه در نخستين تجربه سرمربيگري علي كريمي در ليگ برتر در خانه 
مقابل گسترش فولاد با تساوي بدون گل متوقف شد. كريمي با بدشانس 
خواندن تيمش گفت: »با بدشانسي موقعيت هايي نيز در اين بازي از دست 
داديم اما در نهايت خوشحاليم كه توانستيم در اولين بازي با امتياز از زمين 
خارج شويم. در هفته هاي بعدي بايد روي نقاط ضعف بيشتر كار كنيم تا 
اين دو امتياز ميزباني را جبران كنيم. ما خيلي كار داريم و بايد بيشتر تلاش 

كنيم. « سپيدرود رشت هم در خانه دو بر صفر نفت آبادان را برد.


